
 

      
      
departement Financiën

Verslag van de vergadering 

kenmerk F00/Centrale Commissie PR 

betreft Centrale commissie 

 

Voorzitter E. Scheire opent de vergadering om 18.00 uur. Hij 
vermeldt de verontschuldigingen voor de vergadering. 

 

Agenda: 

 

OPENBARE ZITTING 

1. Goedkeuring van het verslag van de vergadering 
van 20 maart 2017 

Raadslid R. Franck merkt op dat er, zoals vermeld in het verslag 
van 20 maart, een overzicht was beloofd van de verkopen van 
provinciale onroerende goederen. Gedeputeerde A. Vercamer 
stelt dat het overzicht is opgevraagd bij dienst Patrimonium 

Het overzicht van dienst Patrimonium wordt als bijlage bij dit 
verslag gevoegd. 

 

2. Belastingreglement inzake de Algemene 
Provinciebelasting 2018 
Jaarlijkse aanpassing van de tarieven aan de inflatie 

Gedeputeerde A. Vercamer voert aan dat het provinciebestuur 
volhardt in zijn beleid en ook nu geen verhoging van de tarieven 
voorziet. Er is enkel een indexering. Raadslid C. Bauwens vindt 
dit eerder volharden in de boosheid aangezien het 
provinciebestuur volgens hem over een reserve beschikt en geen 
nood heeft aan de indexering. Voorzitter E. Scheire wijst erop dat 
dit een beleidstussenkomst betreft en geen technische 
tussenkomst. Hij sluit daarop de discussie. 

 

3. Belastingreglement inzake de opcentiemen op de 
onroerende voorheffing 2018 
Heffing van 148, 47 opcentiemen 

Gedeputeerde A. Vercamer vermeldt dat door de afslanking 
provincies het tarief van de opcentiemen onroerende voorheffing 
is gewijzigd van 295 naar 148,47 opcentiemen. Vlaanderen 
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houdt de provincie Oost-Vlaanderen 2,2 mln. te veel af van de onroerende 
voorheffing maar dat bedrag wordt apart teruggestort. 

 

4. Aangepast meerjarenplan 2014 – 2019 en budget 2018: financiële 
nota's 
 
Voorstelling namens de Deputatie. 
Technische vragen provincieraadsleden/antwoord gedeputeerden. 
 

Gedeputeerde A. Vercamer merkt op dat het normaal de laatste keer zal zijn 
dat hij de aanpassing van het meerjarenplan en het budget mag toelichten in 
de centrale commissie. Hij wijst er verder op dat de provincie Oost-Vlaanderen, 
in tegenstelling tot andere provincies, altijd een inleiding opneemt bij de 
documenten. Hij licht de gevolgen van het project ‘afslanking provincies’ toe 
aan de hand van een powerpointpresentatie (zie bijlage). 

Gedeputeerde H. Bruggeman vult bij de presentatie aan dat het dossier van 
het Huis van de Sport inmiddels is afgerond. Het Huis van de Sport gaat naar 
de stad Gent. 

Raadslid R. Franck heeft bij de voorbereiding van de commissie vastgesteld 
dat de subsidie voor de vzw Centrum Ronde van Vlaanderen is verschoven 
naar toerisme. Hij informeert hoe het zit met de andere subsidies uit de 
persoonsgebonden sectoren. Worden die subsidies overgenomen en levert het 
provinciebestuur nazorg aan de subsidietrekkers? Gedeputeerde A. Vercamer 
antwoordt dat in het overzicht van de subsidies de subsidies die geschrapt 
worden ingevolge het decreet ‘afslanking provincies’ in het grijs gearceerd zijn. 
Het geld voor die subsidies is afgenomen van het provinciebestuur. Vlaanderen 
zou de subsidies moeten overnemen. Het is de taak van de Vlaamse 
parlementsleden om na te gaan of de Vlaamse regering zich aan de afspraken 
houdt. Gedeputeerde E. Couckuyt voegt hieraan  toe dat het provinciebestuur 
niet voor nazorg kan instaan. Het bevoegde personeel wordt immers samen 
met de middelen en taken overgedragen naar de rechtsopvolger. 

Adviseur Budget F. De Neve vervolgt de powerpointpresentatie, waarbij hij een 
cijfermatige toelichting geeft van de aanpassing van het meerjarenplan en het 
budget 2018. Hij wijst er ook op dat er een wijziging van de regelgeving op 
komst is. In de BBC 2020 zal het budget geïntegreerd worden in het 
meerjarenplan. 

Raadslid J. Van Duyse stelt vast dat er in de strategische nota van het 
meerjarenplan bij de beleidsdoelstelling ‘Het erfgoedaanbod diversifiëren en 
spreiden en de kwaliteit en de toegankelijkheid ervan bewaken en verhogen’ 
(p. 20) geen exploitatiekredieten zijn voorzien in 2018. Hij vraagt naar een 
verklaring hiervoor. 

Na verder onderzoek blijkt dat er inderdaad geen exploitatiekredieten zijn 
gekoppeld aan deze beleidsdoelstelling. De strategische nota is dus correct. 
Onder deze doelstelling vallen 2 actieplannen:  

- De regiofunctie van de provinciale Uitleendienst verfijnen in overleg 
met de steden en gemeenten 

- Het materiaal uitgeleend door de provinciale Uitleendienst 
evenwichtig spreiden over de doelgroepen en het grondgebied en 
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de kwaliteit van het materiaal en de toegankelijkheid van de 
dienstverlening verhogen 

Enkel aan het tweede actieplan zijn kredieten gekoppeld, nl. investeringen om 
het aanbod van audiovisueel uitleenmateriaal uit te breiden en te vernieuwen 
(zie investeringsenveloppe 140702, pagina 226 van het budget 2018; idem 
voor 2019). De exploitatiekredieten van de uitleendienst zijn gekoppeld aan 
niet-prioritaire acties. Het betreft een beleidsdoelstelling uit 2014, waarbij de 
initiële omschrijving ‘Het cultuuraanbod diversifiëren en spreiden en de 
kwaliteit en de toegankelijkheid ervan bewaken en verhogen’ werd aangepast 
als gevolg van het decreet ‘afslanking provincies’. Van de 5 actieplannen die 
hieraan werden gekoppeld in 2014-2017 blijven er nu slechts 2 over (zie ook 
bijlage 4.5 bij het budget 2018 ‘overzicht wijzigingen als gevolg van het decreet 
‘afslanking’, pagina 245 en volgende). 

Raadslid S. Herman vraagt naar de inhoud van de andere verrichtingen in het 
resultaat op kasbasis in de BIO, waarvan het saldo -13,4 mln. bedraagt. F. De 
Neve verklaart dat deze verrichtingen voornamelijk betrekking hebben op 
leningen, inclusief de huisvestingsleningen. Het negatieve resultaat heeft te 
maken met het feit dat de provincie geen op te nemen leningen voorziet. 

Raadslid R. De Vis merkt op dat er 71 personeelsleden worden overgeheveld 
in het kader van de afslanking provincies. Hij wil weten hoeveel dit procentueel 
is. In de toelichting van het meerjarenplan is het schema TM1 over het 
personeel opgenomen. 

Raadslid C. Bauwens merkt op dat het provinciebestuur nog over 78 mln. 
financiële schulden beschikt. Zijn dat schulden aan hoge intresten? F. De Neve 
verklaart dat we vaak werken met structuren om ons in te dekken tegen 
renteschommelingen. Globaal gezien heeft het provinciebestuur een 
portefeuille met een lage gemiddelde rentevoet en zijn we goed ingedekt tegen 
toekomstige rentestijgingen. Bovendien zullen de op te nemen leningen pas 
effectief worden opgenomen als ook de uitgaven worden gerealiseerd, 
afhankelijk van de thesauriebehoeften. De totale uitstaande schuld zou eind 
2019 dus nog lager kunnen zijn. Gedeputeerde A. Vercamer vult aan dat het 
een bewust uitgangspunt was om de schuld af te bouwen tijdens deze 
legislatuur aangezien we aanvankelijk slechter scoorden dan sommige andere 
provincies. We hebben ons objectief gehaald en scoren nu beter dan het 
gemiddelde. 

Raadslid R. Franck stelt vast dat de ontvangsten met ongeveer 15 mln. zijn 
verminderd. Gezien de context lijkt de daling hem nog enigszins mee te vallen. 
Gedeputeerde A. Vercamer wijst op het wegvallen van zowel het 
Provinciefonds als de compensatie voor de vrijstelling outillage. Ook de 
onroerende voorheffing vermindert nu. Er is wel de indexering van de fiscale 
ontvangsten die in de praktijk vaak hoger blijken dan gebudgetteerd. Voor de 
onroerende voorheffing zijn we echter afhankelijk van de Vlaamse 
doorstortingen. Voor de APB halen we bijkomende inkomsten uit onze 
controles, die dus lonend zijn. 
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5. Varia 

Er zijn geen variapunten. 

 

De voorzitter sluit de zitting om 18.50 uur. 

Gent, 20 oktober 2017

Stefaan Desmet   Stefaan Van Gucht   Eric Scheire 

Verslaggever   Secretaris    Voorzitter 

       


